
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
---------------------------------------------------

  حمايت از كشاورزان فراموش نشود 
علي يكت�ا – آذربايجان غربي: در حالي كه مس��ئولان مدام دم از 
حمايت از كشاورزان مي زنند، تا كنون كمك قابل توجهي از سوي دولت 
براي كشاورزان صورت نگرفته است. سرگرداني كشاورزان براي دريافت 

وام همچنان ادامه دارد. 
---------------------------------------------------

  حمايت از توليدات داخلي براي مقابله با تحريم ها 
احمدي – تهران: حالا كه قيمت نفت كاهش يافته است، بهتر است 
مردم ايران با مشاركت يكديگر و حمايت از توليدات داخلي به اقتصاد 
كشور كمك كنند تا بخشي از مشكلات اقتصادي كشور برطرف شود. 
---------------------------------------------------

  اتحاديه مشاورين اماك بخواند 
ناگزير – تهران: چندي پيش براي اجاره ملك��ي مراجعه كردم و به 
دليل بي دقتي صورت گرفته در اجاره ملك، مشكلات زيادي براي من 
به وجود آمده است. چند بار به مشاور املاك مراجعه كردم ولي پاسخ 
مناس��بي دريافت نكردم. براي ش��كايت به اتحاديه املاك رفتم ولي 
تاكنون به موضوع شكايت من از تخلف مشاور املاك مورد نظر كه در 

آن براي من قرارداد اجاره تنظيم شده، رسيدگي نشده است. 
آيا رئيس اتحاديه املاك كه دائماً  در رسانه ها دم از نظارت بر مشاورين 
املاك مي زند، به شكايت ها مردم رسيدگي مي كند. وقتي مي شود با 
نظارت، مشكل مردم را برطرف ساخت چرا آنان را درگير اين موضوع 

مي كنند تا مردم سرگردان شوند؟!
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88498445سرويس اجتماعي

دخلوخرجسلامتازجيبمردمجورميشود
اگر دولت و بيمه ها پاي كار نيايند

افزايش مزد درمان براي سومين بار در سال جاري

ب�ا اجراي ط�رح نهض�ت تأمين 

محمدرضا هاديلو
   گزارش  2

مسكن معلولان و مددجويان و با 
مشاركت خيرين اقدامات خوبي 
در بخش واگذاري مسكن صورت گرفته است و در حال حاضر 
نيز هر ماه به طور متوسط 3هزار واحد مسكوني به مددجويان و 
معلولان تحت پوشش بهزيستي واگذار خواهد شد كه 50 تا 60 
درصد از مشكات مددجويان با پكيج مسكن مرتفع مي شود. 

 اينها صحبت هاي رئيس س��ازمان بهزيستي كش��ور است كه در 
مراسم واگذاري 2 هزار و 40 واحد مسكوني به معلولان و مددجويان 
تحت پوشش به مناسبت دهه فجر عنوان كرد و با اشاره به ساخت 
و واگذاري 2۸ هزار واحد مسكوني در دولت يازدهم به مددجويان و 
معلولان تحت پوشش اين سازمان گفت: در پكيج توانمندسازي در 
نظر گرفته شده از سوي سازمان بهزيستي سه عنصر مسكن، اشتغال 

و حمايت هاي بيمه اي مورد توجه قرار دارد. 
همايون هاش��مي با بيان اينكه س��ازمان بهزيس��تي يك سازمان 
تخصصي و حرفه اي در امور معيشتي است، ادامه داد: به  رغم اينكه 
اين س��ازمان يك دس��تگاه تخصصي در بخش مس��كن محسوب 

نمي شود اما اقدامات گسترده اي را در اين بخش انجام داده است. 
وي همچنين به حمايت هاي وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي و اجراي 
طرح هاي جديد و نوين هم گريزي زد و ادامه داد:  راندمان كار سازمان 
به سمت جلو است و در اين زمينه از ظرفيت دستگاه هاي مختلف 

استفاده مي شود. 
رئيس سازمان بهزيستي كش��ور به تعامل و همكاري بنياد مسكن 
انقلاب اسلامي و همچنين بنياد مستضعفان و جانبازان اشاره كرد و 

گفت: در طول سه سال گذشته بيش از 140 هزار واحد مسكوني به 
مددجويان واگذار شده است. 

هاشمي همچنين آمار اشتغال در سازمان بهزيستي كشور از آغاز 
فعاليت دولت يازدهم را نيز به ميان كشيد و تصريح كرد: 24 هزار 
فرصت شغلي در همين دولت ايجاد شده است و ما بنا داريم در آينده 

نزديك تعداد فرصت هاي شغلي را افزايش دهيم. 
   ساخت 20 هزار واحد در 15ماه

در 1۸ ماه گذشته 2۸ هزار واحد مس��كوني به مددجويان سازمان 
بهزيستي واگذار شده و امروز نيز شاهد واگذاري 2 هزار و 40 واحد 
مسكوني به صورت نمادين در استان هاي مختلف به اين مددجويان 

هستيم. 
در ادامه اين مراسم، وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي با عنوان كردن 
مطالب فوق و با اشاره به اينكه 53 هزار واحد مسكوني براي واگذاري 

به مددجويان سازمان بهزيستي كشور در دست احداث است، گفت: 
در بحث نظام چندلايه رفاه اجتماعي، پايين ترين س��طح، س��طح 
حمايتي است كه در گذشته شاهد آن بوديم كه اين موضوع منجر به 
توانمندسازي نمي شد اما اكنون زير فعاليت هاي شوراي عالي رفاه 
اجتماعي بحث توانمندس��ازي مطرح و پيگيري شده است كه اين 
برنامه ها شامل ايجاد اشتغال و واگذاري مسكن به بخش عظيمي از 

خانوارهاي تحت پوشش سازمان بهزيستي بوده است. 
علي ربيعي ادامه داد: در بخش مس��كن مهم تر از موضوع واگذاري 
مسكن، تعاملات و هماهنگي هاي ميان بخشي صورت گرفته با بنياد 
مسكن انقلاب اسلامي، خيرين، وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعي، 
وزارت راه و شهرسازي و همچنين سازمان بهزيستي كشور در جهت 

هم افزايي هرچه بيشتر توان اين نهادها بوده است. 
وي در ارتباط با تفاهمنامه منعقد ش��ده ميان س��ازمان بهزيستي 
كشور و بنياد مسكن انقلاب اسلامي درخصوص واگذاري 20 هزار 
واحد مسكوني روستايي نيز اظهار كرد: اميدواريم تا پايان سال آينده 
اين 20 هزار واحد مسكن روستايي كه ۸ هزار و 500 مورد آن براي 

معلولان روستايي است، به اين افراد واگذار شود. 
وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي تفاهمنامه امضا شده بين بهزيستي 
و بنياد مسكن انقلاب اس��لامي را مورد توجه قرار داد و با اشاره به 
مراسم واگذاري 2 هزار و 40 واحد مسكوني به مددجويان بهزيستي 
گفت: اين مس��كن  ها ويژه مددجويان و معلولان تحت پوش��ش و 
همچنين زنان سرپرست  خانوار است و ان شاءالله طي يك زمان بندي 
پيش بيني ش��ده )15 تا 16 ماهه( و تا اوايل سال 95، به اهدافمان 

خواهيم رسيد. 

مدي�ركل ام�ور اتباع و     خبر
خارج�ي  مهاجري�ن 
وزارت كش�ور گفت: طي 33 س�ال گذش�ته 
33ميليون مهاجر به نوعي وارد ايران شده اند 
كه عده اي از آنها از كشورمان خارج شده اند و 
عده اي نيز هنوز در داخل كشور حضور دارند. 
عزيز كاظم��ي در همايش » مديري��ت بحران و 
حمايت از پناهندگان « گفت: بر اساس آمارهاي 
رسمي حدود 43 ميليون نفر پناهنده در جهان 
وجود دارد كه آمار هاي غيررسمي اين عدد را تا 
50 ميليون نفر برآورد كرده  است.  وي جمهوري 
اس��لامي ايران را از جمله كشورهايي دانست كه 
در س��ال هاي اخير به دليل مش��كلاتي كه براي 
كش��ورهاي همس��ايه رخ داده همواره پذيرنده 
پناهندگان بوده اس��ت.  به گفته اين مسئول در 

33 سال اخير بيش از 33 ميليون پناهنده مهاجر 
وارد ايران شده اند كه اين عدد بسيار بزرگ و در 
حد جمعيت يك كشور است.   مديركل امور اتباع 
و مهاجرين خارجي وزارت كشور از اين جمعيت 
به عنوان يك جمعيت شناور ياد كرد و ادامه داد: 
عده اي از اين افراد از ايران خارج ش��ده  و برخي 
نيز هنوز در كش��ور حضور دارند.  كاظمي تعداد 
دانش آموزان فعلي پناهندگان كشور را 350هزار 
نفر، دانش��جويان را 11 هزار نفر و دانش��جويان 

فارغ التحصيل را 15 هزار نفر عنوان كرد.  
وي با رد اي��ن ادعا كه گفته مي ش��ود جمهوري 
اسلامي مهاجرپذير نيس��ت، تأكيد كرد: از سال 
گذشته تاكنون 100 هزار نفر به مهاجرين داخل 
كشور ما افزوده  ش��ده و اين در حالي است كه ما 
مي توانستيم اين افراد را نپذيريم.  مديركل امور 

اتباع و مهاجرين وزارت كشور با بيان اينكه هرگونه 
ورود و خروج به داخل كشور بايد بر اساس قوانين 
صورت گي��رد، افزود: ما نمي پذيري��م هر كس از 
هرجايي كه دوست دارد به اسم مهاجر وارد كشور 

شود و قوانين ما را نپذيرد.
كاظمي معتقد اس��ت: دولت ه��اي مقابل نيز كه 
افرادي از كشور آنها به ايران مي آيند بايد مسائل 
قانوني و حقوقي را رعايت كنند و مراقبت دو طرفه 
در مرزها صورت گي��رد.  وي تصريح كرد: امروزه 
پناهندگي و مهاجرت نه تنها به ايران بلكه به هر 
كش��ور ديگر مراحل خاص خودش را دارد و فرد 

بايد درخواست پناهندگي بدهد. 
اين مسئول با تأكيد بر لزوم حفظ كرامت انساني 
پناهندگان، ي��ادآوري كرد: اص��ل اول در مورد 
پناهندگان اين است كه كاري كنيم كرامت آنها 

حفظ شود و بعد بايد علت يابي كرد كه مهاجرت و 
پناهندگي چرا رخ مي دهد. 

مديركل امور اتباع و مهاجري��ن خارجي وزارت 
كش��ور با بيان اينكه هيچ كس حق ندارد شرايط 
زندگي عادي و طبيع��ي افراد را مگ��ر به دلايل 
قانوني و جزايي از آنها س��لب كند، خاطرنش��ان 
كرد: وضع همه پناهن��دگان در دنيا مانند وضع 
پناهندگان س��اكن در ايران نيس��ت و بسياري 
از پناهن��دگان دنيا، زنان و ك��ودكان آنها از حق 

بهداشت و درمان و آموزش محرومند. 
كاظمي گفت: در اجلاس سوئيس كه نمايندگان 
150 كش��ور در آن حضور داشتند كميسر عالي 
امور پناهندگان سازمان ملل اذعان كرد خدماتي 
كه در ايران به پناهندگان ارائه مي شود بايد براي 

ساير كشورها الگو باشد. 

با وجود آنكه امسال يك بار در اوايل سال رشد 29 
تا 44 درصدي تعرفه هاي پزشكي انجام گرفت و 
بار ديگر با اباغ كتاب جديد ارزش گذاري نسبي 
خدمات سامت،  مزد درمان از 120 تا 300 درصد 
رشد داشت اما گويا قرار است سال 94 يك بار 
ديگر تعرفه هاي درمان رشد داشته باشند و بدين 
منظور كارگروه هايي تشكيل شده است. اين در 
حالي است كه به رغم رشد 70 درصدي بودجه 
وزارت بهداش�ت با اين تعرفه ه�ا دخل و خرج 
نظام سامت براي سال 94 جور نيست. اين بدين 
معناست كه اگر بيمه ها و دولت پاي كار نيايند، 
 اين دخ�ل و خرج از جيب مردم جور مي ش�ود! 
 كلي��د معماي جور نب��ودن دخل و خ��رج وزارت 
بهداش��ت با وجود برخورداري اي��ن وزارتخانه از 
بالاترين رشد بودجه اي در سال 94 را بايد با بازبيني 
منابع اين رشد جست وجو كرد. رشد 120 تا 300 
درصدي تعرفه ها در كتاب جديد به معناي افزايش 
120 تا 300 درصدي درآمدهاي اختصاصي وزارت 
بهداشت است و بر همين اساس هم مجلسي ها براي 
بودجه سال آينده سلامت روي اين درآمد حساب 
جدي باز كرده اند، به طوري كه قرار است 75 درصد 

بودجه س��ال آينده نظام س��لامت از اين درآمدها 
تأمين شود. اين مسئله با رشد حدود 13درصدي 
بيمه ها وضعيت بودجه اي وزارت بهداشت براي سال 

آينده را در هاله اي از ابهام فرو مي برد. 
  70 يا 5 درصد رشد در بودجه سامت؟!

به باور وزير بهداشت اين رشد در درآمد اختصاصي 
اس��ت و وزارت بهداش��ت بايد درآمد ايجاد كند تا 
بودجه اش رش��د كن��د. اي��ن در حالي اس��ت كه 
بيمارس��تان ها امكان تحقق چني��ن بودجه اي را 
ندارند. به گفته سيدحس��ن قاضي زاده هاش��مي، 
وزارت بهداشت چهارمين وزارتخانه از نظر بودجه 
است كه 9 هزار ميليارد تومان از بودجه عمومي و 20 
هزار ميليارد از محل درآمد وزارتخانه در نظر گرفته 
شده كه در بخش درآمدها رشدي 120 درصدي 
پيش بيني شده است، آن هم در شرايطي كه بيمه ها 
به عنوان خريدار اصلي خدمات سلامت حدود 10 
درصد رش��د داشته اند. هاش��مي معتقد است اگر 
مجلس بودجه فعلي را تصويب كند، بودجه وزارت 

بهداشت 5 درصد رشد داشته است. 
  رشد بودجه سامت به حساب جيب مردم

بنا به تأكيد يكي از اعضاي شوراي عالي نظام پزشكي 

كشور هرچند در يك نگاه با توجه به سهم 25 درصدي 
بهداشت و درمان در بودجه تصويب شده در كميسيون 
تلفيق، مي توان بيشترين سهم را براي حوزه سلامت 
در بودجه سال آينده متصور شد اما تنها حدود يك 
س��وم از رقمي كه براي بودجه حوزه سلامت منظور 
شده، از محل بودجه عمومي كشور است و مابقي آن 

بايد از درآمدهاي وزارت بهداشت تأمين شود. 
به گفته داري��وش طاهرخان��ي با وج��ود بودجه 
52هزار ميليارد ريالي كه كميسيون هاي مجلس 
و نهايتاً كميسيون تلفيق براي وزارت بهداشت در 
نظر گرفته اند، همچنان بودجه س��لامت به لحاظ 
تأمين از »منابع عمومي« در رتبه چهارم در ميان 
دستگاه هاي كشور قرار دارد و حدود 75 درصد از آن 
بايد توسط درآمدهاي وزارت بهداشت تأمين شود. 
به باور اين عضو ش��وراي عالي نظام پزشكي، سال 
آينده تمامي بودجه وزارت بهداشت در هاله اي از 
ابهام است؛  چه 25 درصد رشدي كه از محل منابع 
عمومي قرار اس��ت به اين وزارتخانه تعلق بگيرد و 
چه 75 درصدي كه از محل درآمدهاي اختصاصي 
اين وزارتخانه خواهد بود. وي در اين رابطه توضيح 
مي دهد: اگر رقم 25 درصدي رشد بودجه از منابع 

عمومي كه عمده آن وابسته به فروش نفت است، 
به حوزه سلامت تخصيص يابد و در اختيار وزارت 
بهداش��ت قرار گيرد،  بازهم 75 درصد بقيه بودجه 
بايد در حوزه درمان و در مراكز دولتي و دانشگاهي 
به دست بيايد و رقم آن رشدي معادل 114 درصد 
نسبت به سال جاري دارد و از آنجايي كه اين درآمد 
از دو مأخذ يعني »پرداخت مستقيم از جيب مردم« 
و »پرداختي بيمه ه��اي پايه« به دس��ت مي آيد، 
بنابراين تداوم ارائه خدمات سلامت كشور وابسته به 
آن است كه يكي از اين دو مرجع، اين رشد درآمدي 

را براي وزارت بهداشت فراهم نمايند. 
  مردم چوب دو سرطاي افزايش تعرفه ها

اگرچ��ه افزايش تعرفه ه��ا افزايش درآم��د وزارت 
بهداش��ت را در پ��ي دارد اما روي ديگر اين س��كه 
افزاي��ش پرداخت از جيب مردم به نس��بت همين 
رشد در تعرفه هاست مگر در صورتي كه بيمه ها يا 
دولت بخشي از اين رشد چند برابري مزد درمان را 
جبران كنند اما كمي دقيق تر كه نگاه كنيم، متوجه 
مي ش��ويم ظاهراً جبراني در كار نيس��ت. به گفته 
عضو شوراي عالي نظام پزشكي كشور ظاهراً منابع 
بيمه اي رشد حدود 13درصدي دارند، بنابراين قطعاً 
بيمه ها با چنين رشدي نمي توانند چنين پرداختي 
به وزارت بهداشت داشته باشند. ناگزير يا بايد اين 
درآمد با »پرداخت مستقيم از جيب مردم« حاصل 
شود يا وزارت بهداشت به دليل مواجه شدن با كمبود 
اعتبارات، كميت خدمات سلامت كشور را كاهش 
دهد كه در هر دو صورت مردم ضرر مي كنند. از سوي 
ديگر بنا به تأكيد طاهرخان��ي مطابق برنامه پنجم 
توسعه، بايد وابستگي حوزه سلامت به درآمدهايش 
به حداقل برسد و به عبارت ديگر با توجه به قرارگيري 
سلامت در اولويت هاي نخست كش��ور، نبايد ارائه 
و تداوم خدمات س��لامت وابس��ته به »پرداخت از 
جيب مردم« باش��د.  به باور وي ب��راي تداوم طرح 
تحول سلامت، بايد يا سهم بودجه وزارت بهداشت از 
منابع عمومي بيشتر شود يا اينكه بيمه ها و در رأس 
آنها وزارت رفاه، رشد درآمد حوزه سلامت را تقبل و 
به وزارت بهداشت پرداخت كنند وگرنه طرح تحول 

سلامت محكوم به شكست خواهد بود. 
  ويرايشي براي افزايش

حالا اما قرار اس��ت كتاب جديد تعرفه ها ويرايش 
شود. وزراي بهداش��ت و رفاه و رئيس كل سازمان 
نظام پزشكي، مهم ترين هدف از اجراي كتاب تعرفه 
سلامت را حفاظت مالي از مردم در مقابل هزينه هاي 
سلامت اعلام كردند. اما ظاهراً اين ويرايش افزايش 
دوباره تعرفه ها را در پي خواهد داشت و تحت فشار 
برخي انجمن هاي پزش��كي اعمال مي شود و اين 

يعني افزايش بيشتر پرداخت از جيب مردم. 

ماهانه3هزارواحدمسكونيبهمددجويانوكمدرآمدهاواگذارميشود

ورودسالانهيكميليونمهاجربهايران

كم درآمدها زير سقف وعده هاي وزارت تعاون، سازمان بهزيستي و بنياد مسكن مي روند

تحصيل 360 هزار دانش آموز و دانشجوي پناهنده در كشور

بيژن يانچشمه 

   دكتر هومان نارنجي ها، پژوهشگر حوزه اعتياد با بيان اينكه هر قرص 
ترامادول برابر با يك قرص ترياك است و متأسفانه آمار 4/1 درصدي 
وابس��تگي به ترامادول در دانشجويان گواه بر ش��يوع بيشتر اين ماده 
خطرناك در ساير گروه هاي اجتماعي و تحصيلي است، گفت: اين دارو 
به علت عوارض شديد و مراجعه بيماران دچار تشنج به بيمارستان ها، 

بايد از فارماكوپه داروي ايران حذف شود. 
    رئيس كميسيون عمران شوراي اسلامي 
شهر تهران با اشاره به اينكه در سال هاي 92 
و 93، بيشترين تمركز مديريت شهري روي 
ساخت و بهره برداري از خطوط مترو استوار 
بود تا ه��م در اجرا و ه��م در بهره برداري به 
رقم 30 كيلومتر مترو در سال برسيم، اظهار 
كرد: تحقق اين خواس��ته نقطه عطفي براي مديريت شهري محسوب 

مي شود. 
    مديركل امور آسيب هاي سازمان بهزيستي كشور گفت: تهران به 
عنوان يكي از مقاصد اصلي كودكان كار، دختران فراري و همچنين ساير 
آسيب ديدگان اجتماعي است و علاوه بر تهران، البرز و شهرهاي مذهبي 

مانند قم، مشهد و غيره نيز از ديگر مقاصد اصلي اين قشر است. 
    وزير بهداشت گفت: زماني كه صحبت از مصرف شير مي شود عنوان 
مي كنند دولت سوبسيد بپردازد؛ اين حرف را قبول ندارم، چون مردم در 
موارد ديگر مانند چيپس و پفك و لوازم آرايشي اين قدر هزينه مي كنند 

اما توجهي به مصرف روزانه يك و نيم تا دو ليوان شير ندارند. 
    وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي از شارژ 
ش��دن س��ومين مرحله از كارت هاي ويژه 
بسته هاي امنيت غذايي خاص مددجويان 
و نيازمندان خبر داد و گف��ت: 10 ميليون 
نفر از اين تسهيلات بهره مند خواهند شد و 
144 ميليارد تومان براي اضافه شدن مرغ به 

بسته هاي امنيت غذايي پيش بيني شده است. 
    معاون رئيس جمهور در امور زنان و خانواده از انجام كار كارشناسي 
براي رفع مش��كل بي تابعيتي زنان ايراني كه ب��ه ازدواج مردان افغان 
درمي آيند خب��ر داد و گفت: در ص��ورت لزوم به مجل��س لايحه ارائه 

مي دهيم يا از راه ديگري اين مشكل را حل مي كنيم. 
    علي طاهري، مدير اجرايي جمعيت مبارزه با دخانيات ضمن تأكيد 
بر لزوم افزايش ماليات بر دخانيات در قانون بودجه 94 به اظهارات اخير 
وزير بهداشت مبني بر افزايش ماليات بر سيگار اشاره كرد و گفت: طبق 
نتايج تحقيقي كه توسط سازمان بهداشت جهاني انجام شده افزايش 
ماليات بر دخانيات در كاهش مصرف آن از ساير روش ها مؤثرتر است. 
در صورتي كه قيم��ت دخانيات را بر مبناي مالي��ات 70 تا ۸0 درصد 

افزايش دهيم، مصرف مواد دخاني 7 تا ۸ درصد كاهش پيدا مي كند. 
   معاون بهداشتي دانشگاه علوم پزش��كي تهران با هشدار نسبت به 
ميزان مصرف نمك از سوي شهروندان گفت: طبق بررسي هاي انجام 
شده ميزان نمك در نان بربري بيشتر از ديگر نان ها است و سالم ترين 
نان سنگك است و ميزان نمك غيرمجاز و جوش شيرين اين نان از ديگر 

نان ها مناسب تر است. 

زهرا چيذري 
   گزارش  يك

مديرعامل صندوق بيمه اجتماعي كشاورزان:
عيديبيمهشدگانروستاييبهمنپرداختميشود

 مديرعامل صندوق بيمه اجتماعي كشاورزان، روستاييان و عشاير از 
پرداخت »عيدي« مستمري بگيران تحت پوشش اين صندوق معادل 
حقوق يك ماه آنها همزمان با پرداخت حق�وق بهمن ماه خبر داد. 
دكت��ر محمدرضا رس��تمي درب��اره مي��زان و زم��ان واري��ز عيدي 
مس��تمري بگيران تحت پوش��ش اين صن��دوق اعلام ك��رد: عيدي 
مستمري بگيران، روستاييان و عشاير با حقوق بهمن ماه واريز مي شود. 
وي افزود: در پايان بهمن امسال به تمام مستمري بگيران اين صندوق علاوه 
بر حقوق ماهانه، معادل يك ماه حقوق به عنوان عيدي پرداخت مي شود. 
به گفته مديرعامل صندوق بيمه اجتماعي كشاورزان، روستاييان و عشاير اين 
مبلغ همراه با حقوق بهمن به حساب مستمري بگيران واريز مي شود و آنها 

مي توانند در زمان ذكر شده مبلغ عيدي را از حساب خود برداشت كنند. 
---------------------------------------------------

بودجهتربيتبدنيوسلامتآموزشوپرورش
ناديدهگرفتهشده

معاون تربيت بدني و سامت وزارت آموزش و پرورش با بيان اينكه 
مش�كل بودجه آموزش و پ�رورش جدي اس�ت، از تخصيص تنها 
50 درصد بودجه تربيت بدني و س�امت در س�ال جاري خبر داد. 
مهرزاد حميدي گفت: اعتبارات عمدتاً در حوزه حقوق توزيع مي ش��ود و 
بالاي 95 درصد بودجه آموزش و پرورش صرف پرداخت حقوق مي شود. 
معاون تربيت بدني و سلامت وزير آموزش و پرورش تصريح كرد: تنها 
5درصد بودجه آموزش و پرورش صرف فعاليت هاي ديگر مي شود، هيچ 
نهاد و سازماني نسبت توزيع بودجه اش همانند اين وزارتخانه نيست. 

حميدي ادامه داد: به دليل اينكه پرداخت حقوق فرهنگيان در اولويت 
است هزينه هاي ديگر در آموزش و پرورش تعديل پيدا مي كند. 

وي بيان كرد: اعتبار 30 ميليارد تومان براي فعاليت هاي متمركز تربيت 
بدني و سلامت پيش بيني شد كه به طور قطعي در سال جاري داده شود 

اما به لحاظ تغييرات بودجه اين اعتبار هم كاهش يافت. 
معاون تربيت بدني و س��لامت وزارت آموزش و پ��رورش تصريح كرد: 
اكنون كه در بهمن ماه هس��تيم تنها 50 درصد بودجه تربيت بدني و 
سلامت تخصيص يافته اس��ت.  حميدي درباره اعتبار معاونت تربيت 
بدني و سلامت در لايحه بودجه 94 اظهار كرد: اطلاعي ندارم چه مقدار 

اعتبار براي سال 94 در نظر گرفته شده است. 
---------------------------------------------------

ورودفرآوردههابهبازار
بدونآرم»سيبسلامت«ممنوع

ف�رآورده اي  هي�چ  بهداش�ت  وزارت  مج�وز  ب�دون 
نمي توان�د وارد ب�ازار ش�ود و آرم »س�يب س�امت« عام�ت 
پروان�ه س�اخت و پروان�ه مج�وز ورود ب�ه ب�ازار اس�ت. 
دكتر رس��ول ديناروند، معاون وزير بهداش��ت و رئيس سازمان غذا و 
دارو با عنوان كردن مطلب فوق و در پاس��خ به س��ؤالي مبني بر اينكه 
مصرف كنندگان در انتخاب و مصرف محصولات آرايش��ي و بهداشتي 
و غذايي هم بايد دنبال آرم س��ازمان غذا و دارو باش��ند و هم سازمان 
استاندارد، آيا برنامه اي وجود دارد كه مصرف كنندگان سردرگم نشوند، 
اظهار داشت: س��ازمان ملي اس��تاندارد وظايف خاص خود را دارد كه 
تدوين استانداردها خواهد بود و س��ازمان غذا و دارو نيز وظايف خود 
را دارد كه عمدتاً بحث نظارت و جلوگيري از ورود كالاهاي غيرمجاز و 

بدون مجوز وزارت بهداشت است. 
وي گفت: محصولات غيرمجاز توليد داخل و وارداتي بدون مجوز وزارت 
بهداشت نمي تواند وارد بازار شود، بنابراين اين دو سازمان دستگاه هايي 
هس��تند كه در بخش��ي از موضوعات موازي كاري هايي داش��تند كه 
خوش��بختانه با تفاهمنامه اي كه با س��ازمان اس��تاندارد داش��ته ايم 
موازي كاري ها به حداقل مي رسد اما وظايف اصلي هر سازماني خاص و 
مشخص است.  رئيس سازمان غذا و دارو در مورد موازي كاري ها گفت: 
موازي كاري شايد براي مردم مملوس نباش��د ولي زيان هايي دارد كه 
يكي از آنها اين اس��ت كه با توجه به اينك��ه بودجه هاي دولت محدود 
است و معني ندارد كه دو دستگاه يك كار انجام دهند و در مرحله دوم 

مخاطبان ما قرار دارند.

مرگخاموشفقطبرايهمسايهنيست!
با نگاهي به اخبار رسانه ها مشخص مي شود كه به طور ميانگين در هفته 
يك يا چند نفر به دليل گازگرفتگي ناشي از منوكسيدكربن و رعايت 

نكردن استانداردهاي لازم جان خود را از دست مي دهند. 
براساس آمار سازمان پزشكي قانوني در سال گذشته حدود ۸2۸ نفر 
بر اثر گازگرفتگي جان خود را از دس��ت داده اند ك��ه اين ميزان مرگ 
در هفت ماهه سال جاري قبل از آغاز فصل س��رما به حدود 1۸5 نفر 

رسيده است. 
از آنجايي كه آمار فوت ش��دن ب��ر اثر گازگرفتگي نش��ان مي دهد كه 
مرگ ها به صورت گروهي روي مي دهد باي��د اين موضوع مورد توجه 

كارشناسان قرار گيرد. 
به واقع اين آمارها فقط تعداد مرگ و ميرهاي ناش��ي از گازگرفتگي را 
شامل مي شود و بايد توجه داشت كه مسموميت ها و عوارض ناشي از 

گازگرفتگي درصد بيشتري را به خود اختصاص داده است. 
استاندارد نبودن وسايل گرمايشي در كنار غيراستاندارد بودن مسيرهاي 
لوله كشي گاز يا دودكش ها و دستكاري وسايل گازسوز از عمده علل بروز 

چنين حوادثي از سوي كارشناسان اعلام شده است. 
بي تجربگي در استفاده صحيح از وسايل گازسوز و سوخت  هاي  فسيلي 
در كنار اطمينان به سيستم  هاي  لوله كشي و دودكش ها نخستين گام 

براي وقوع چنين حوادثي است. 
متأسفانه رعايت نكردن استاندارد و قوانين ساخت و ساز توسط عده اي 
سودجو، شهروندان بي گناه را به كام مرگ مي كشاند و با مرگ يك عضو 

خانواده، اثرات آن تا پايان عمر بر ساير بستگان سنگيني مي كند. 
دانستن اين نكته لازم است كه گاز منوكسيدكربن گازي بدون رنگ و 
بو است و عمده ترين منبع توليد اين گاز سوختن ناقص و گاز است و اين 
گاز در اثر احتراق هر نوع ماده سوختني خصوصاً در محيط  هاي  دربسته 
و فاقد اكسيژن ممكن است توليد ش��ود و بيشتر موارد در مرگ ناشي 
گازگرفتگي مربوطه به استفاده از آبگرمكن با بخاري  هاي  مستعمل يا 
داراي نقض فني و فاقد دودكش يا داراي دودكش بدون عملكرد مناسب 
است. در زندگي ش��هري و به خصوص در بافت  هاي  فرسوده و مراكز 
حاشيه نشين ميزان مرگ و مير بر اثر گازگرفتگي افزايش يافته است. 

در اين ارتباط لازم است با آغاز فصل سرما و استفاده از وسايل گرمايشي 
و احتراقي به خصوص مجردها و خانواده هاي جوان مس��ائل ايمني و 
فني را رعايت و از نظرات كارشناس��ان فني استفاده كنند و بايد توجه 
شود كه علائم مسموميت حاد با اين گاز شامل سردرد، سرگيجه، تهوع 
و استفراغ و احتمالاً دردشكمي و سپس حالت بيهوشي، تشنج و اغما 

است كه نبايد به سادگي از كنار اين علائم عبور كرد. 
با اعلام هر خبر در مورد مرگ بر اثر گازگرفتگي بايد توجه كرد كه اين 
مرگ خاموش فقط براي همسايه نيست و در كمين من و شما نيز قرار 

دارد و بايد بدان آگاه بود. 

رئيس كميسيون اصل 90:
مجلستكليفمسئولاندارايگرينكارترا

مشخصميكند
رئيس كميسيون اصل 90 با بيان اينكه ما مسئول دوتابعيتي نداريم، 
گفت: مجلس در تاش اس�ت تا تكليف اين افراد را روش�ن كند. 
محمدعلي پورمختار درباره افراد دوتابعيتي و تصدي پست هاي كليدي 
در كش��ور گفت: اصلًا كس��ي نمي تواند دوتابعيتي باشد و پست هاي 
كليدي مملكت را تصدي كند ولي ممكن اس��ت برخ��ي از آنهايي كه 
پس��ت داش��تند داراي گرين كارت يا اقامت بوده باش��ند اما مسئول 

دوتابعيتي نداريم. 
وي اظهار داش��ت: حتي آقاي خ��اوري هم دوتابعيتي نب��وده و فقط 
گرين كارت و اقامت كانادا را داشته است و البته از اين دست انسان ها 

بازهم وجود دارند. 
اين نماينده مجلس گفت: تلاش مجلس بر اين اس��ت كه تكليف اين 

افراد را روشن كند. 


